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Vážení spoluobčané, milí Lohovčani
Máme za sebou letní období, mnozí z nás 

si odpočali a načerpali sil na dovolené, užili si 
sluníčka a tak nějak mohu konstatovat, že se 
konal, koná a  snad i  nadále bude konat ná-
vrat k běžnému životu. Sám mohu potvrdit, 
že ten dřívější shon a  pracovní tlak je zpět 
v plné síle, ale jsem za něj rád, svět se tak ně-

jak probudil z covidové letargie a začíná zase 
normálně fungovat. Čeká nás barevný pod-
zim, zklidňující se příroda a v neposlední řadě 
také větší klid na práci. Je toho spousta, co 
by člověk chtěl stihnout zrealizovat do konce 
roku, tak snad se podaří a bude nás hřát dob-
rý pocit z dobře vykonané práce. A za zmín-
ku stojí také blížící se volby do poslanecké 

sněmovny parlamentu České republiky. Po 
čtyřech letech máme možnost rozhodnout 
o dalším směřování naší země a já věřím, že 
se tohoto důležitého aktu a symbolu demo-
kracie zúčastní každý z  nás. Přeji nám všem 
šťastnou ruku.

Jaroslav Hajda, starosta

Úvodník

Pohled na Hlohovecký rybník v létě od Milana Dolečka
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O dění v obci

Zase ty odpady

Léto budiž pochváleno. Velice mne těší, 
že tímto zvoláním mohu začít svůj komentář 
o  dění v  obci v  uplynulé době, kterou bych 
nazval snad i  postcovidovou a  doufám, že 
se pandemie nemoci Covid-19 již nevrátí. 
Postupné uvolňování opatření znamenalo 
možnost konání kulturních akcí, společného 
setkávání lidí, návrat dětí do škol, o  prázd-
ninách možnost účastnit se táborů a  vůbec 
celkově nastal návrat k normálu a životu, jaký 
chceme žít. Bohužel nás minul dětský den, 
který se měl konat na konci června a  jehož 
uspořádání vzhledem k  okolnostem bylo 
naprosto nevhodné. Zrušili jsme ho a  vě-
novali jsme se pomoci obcím a obyvatelům 
postiženým řáděním tornáda. V polovině čer-
vence se podařilo uspořádat koncert kapely 
Wohnout, který byl třikrát odložen. Tímto 
chci poděkovat trpělivým fanouškům, že to 
dlouhé čekání vydrželi a odkládání koncertu 
proběhlo bez komplikací. Další kulturní akcí, 
která nás neminula, byly tradiční srpnové 
Bartolomějské hody. Že se na ně všichni tě-
šili, netřeba zdůrazňovat, opravdu to bylo 
znát na návštěvnosti. Do třetice všeho dob-
rého, v  polovině září proběhlo již patnácté 
Hlohovecké vinobraní. Letošním tahákem 
byla kapela Walda Gang a  nutno podotk-
nout, že v  kombinaci s  rozšířeným areálem 
se podařilo vykouzlit úsměv a  spokojenost 
na tváři většiny návštěvníků. Krom těchto 
akcí proběhla i dvě promítání letního kina Na 
patnáctce, promítali jsme fi lm Prvok, Šam-
pón, Tečka a  Karel a  fi lm Gump – pes, který 
naučil lidi žít. Nyní si dáme od kulturních 
akcí na chvíli pokoj, čeká nás až listopadový 
Myslivecký večer, následně adventní koncert 
souboru Musica Animae, v  půli prosince se 
můžeme těšit na koncert Vlado Kumpana 
a těsně před Štědrým dnem nás čeká Vánoč-
ní zpívání u obecního stromu. Tedy přeji nám 
všem pevné zdraví, ať se nám covid vyhne 
obloukem a  my se můžeme setkat třeba na 
některé z těchto akcí.

Jak jste si jistě všimli, z  veřejných prostranství zmizely žluté 
kontejnery na plasty, modré kontejnery na papír, černošedé kon-
tejnery na plechovky a  zelené popelnice na oleje. Asi se ptáte, 
proč. Důvodem není nic jiného, než že se nám z těchto sběrných 
míst pravidelně stávaly černé skládky. V  kontejnerech a  i  mimo 
kontejnery byl dost často k nalezení odpad, který do těchto kon-
tejnerů vůbec nepatří a  to například svázané plastové pytlíky 
s obsahem poměrně různorodým, jejichž původci byli především 
návštěvníci naší obce ubytovaní v některém z místních penzionů. 
Specialitou byla popelnice na použité oleje, do které se mají vklá-
dat oleje v  uzavřených plastových lahvích a  světe div se, mnozí 
z nás nalévali oleje do této popelnice přímo. Výsledný obsah po-
pelnic tak byl opravdu pro gurmány a pracovníci svozové služby 
měli s likvidací tohoto obsahu o zábavu postaráno. Avšak hlavním 
impulsem, abychom tyto kontejnery odstranili, byla předhodov-
ní sobota a potřebný úklid. Po dřívějších zkušenostech, kdy byla 
sběrná hnízda našimi pracovníky uklizena a vždy do druhého dne 
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A opět něco málo o investicích a hospodaření obce …

Hmyzí hotel, květnatá louka, ježkovník, broukoviště a další prvky 
enviromentální zahrady u mateřské školky

Jak jsem avizoval v  úvodníku, nastává 
doba podzimu, větší klid na práci a  je potře-
ba začít realizovat připravované investiční 
akce, ale i připravovat další. Plánovaná úprava 
terénních nerovností a  povrchu rozšiřované 
plochy hřbitova se protáhla do podzimu. Dů-
vodem není nic menšího než tornádo, které 
napáchalo velké škody v  obcích na Podluží 
a kam také směřovala všechna strojní a lidská 
pomoc z  širokého okolí. Je to pochopitelné 
a  omluvitelné, i  my jsme pomáhali co to šlo 
a kde bylo potřeba. Tedy nyní budeme pokra-
čovat s úpravami hřbitova a předpokládám, že 
je i letos dokončíme. Současně jsme začali ře-
šit i možnost výstavby kolumbárií, místo na ně 
bude vyčleněno ve spodní části hřbitova a sice 
za objektem kostnice, u nově vybudované stě-
ny oplocení. Do fi nále se žene také projekt en-
viromentální zahrady – zahrady v  přírodním 
stylu ve dvoře mateřské školy. Možná jste si 
již všimli, zahrada mateřské školy se poměrně 
dost rozšíří a stane se dalším centrem zábavy 
pro naše děti. Rozšíření zahrady mateřské ško-
ly jsme dosáhli vzájemnými směnami s vlast-
níky sousedních pozemků a výsledkem je jed-

notná, souvislá a  zejména rozměrná plocha 
zahrady, kam budeme nyní umisťovat malý 
lesík, broukoviště, květnatou louku, hmyzí 
domečky, ptačí budky, bludiště z keřů, ježkov-
ník, ohniště pro opékání špekáčků, pítka pro 
ptáky, pískoviště, teepee, venkovní učebnu, 
nejrůznější naučné tabule a také bobovací ko-
pec a dětmi oblíbenou lanovku. V přípravě je 
také obnova drobných sakrálních staveb, sto-
jících na veřejných prostranstvích, na kterou 
máme již přislíbenou dotaci. Oprava se bude 
týkat kříže v dolní části Dědiny, Domkovičova 
kříže u  silnice na rozhraní katastrů Hlohovce 
a Valtic, kříže na hřbitově, kříže v ulici K zámeč-
ku a kříže na ulici Valtické. Jejich stav je dosti 
žalostný a zaslouží trochu péče. Po důkladné 
analýze a mnohých jednáních se společností 
Vodovody a  kanalizace Břeclav, a.s. se také 
pustíme do rekonstrukce vystrojení čerpacích 
stanic a navýšení průtoku jejich čerpadel, což 
je naprostý základ a  nutnost pro fungování 
kanalizačního systému v  obci. Připravujeme 
také doplnění veřejného osvětlení do ulic 
V  trnkách, Valtická, Dolní konec a  Chalupky. 
Na ulicích Hlavní a  Dědina bude provedena 

výměna lamp pouličního osvětlení, stávající 
poruchové a  energeticky náročná výbojková 
svítidla budou nahrazena moderními a  še-
trnými LED lampami s  možností řízení jejich 
provozu. Za zásadní však považuji přípravu 
výstavby inženýrských sítí v nových lokalitách 
a sice v ulici Za humnama a také pokračování 
ulice V  trnkách. Projekční práce byly dokon-
čeny a nyní čekáme na stavební povolení. Bě-
hem podzimu začneme s kácením plochy pro 
páteřní komunikaci a na jaře, pokud půjde vše 
podle plánu, se začne s výstavbou. Taktéž byly 
dokončeny projekční práce u plánované akce 
revitalizace ulic Ke kostelu, Lípová a Za hum-
nama. Nyní se řeší stavební povolení a přípra-
va žádostí o dotace, bez kterých to nepůjde, 
protože se jedná o  celkem rozsíhlou stavbu. 
Posun také nastal v  projednávání nového 
územního plánu. Po personálním zemětřesení 
na odboru územního plánování na městském 
úřadě v  Břeclavi se situace již stabilizovala 
a v polovině září se opět rozjela projednávací 
mašinerie, tak snad se zadaří a do roka bude 
nový územní plán schválen. 

Jaroslav Hajda, starosta

opět zaplněna odpadem, jsme nechtěli riskovat situaci, že kulisou 
krojového průvodu se stane také hromada odpadků. Po měsíci 
mohu konstatovat, že uvedené kontejnery na veřejných místech 
nikomu nechybí a ani se tomu nedivím. Sběrný dvůr je otevřen 3 
x týdně a navíc každých 14 dnů provádí naši pracovníci svoz pytlů 
s plasty, papírem, železem a dalšími odpady. Dalším úkolem, který 
musíme řešit, je likvidace odpadů z provozoven ubytovacích zaří-
zení, kdy většina odpadu končila v popelnicích občanského svozu 
komunálního odpadu a navyšovala tak jeho objem. S ohledem na 

nový zákon o odpadech nemůžeme jednat jinak, než vyzvat pod-
nikatele a provozovatele nejen ubytovacích zařízení a požádat je 
o likvidaci odpadu ze svých provozoven jinou cestou než odkládá-
ním do odpadu občanského. Což se také stalo a mnozí z ubytova-
telů od nás již obdrželi výzvu k prokázání způsobu likvidace od-
padů ze svého podnikání. Zde bych chtěl poděkovat osloveným 
ubytovatelům za pochopení, vstřícnost a součinnost, zatím jsme 
se setkali jen s kladnými reakcemi.
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Zprávy ze školy

Začíná nový školní rok 2021/2022
Hlas školního zvonu, smích a  štěbetání dětí, které 

se opět rozneslo školními chodbami. Nesporné důkazy 
toho, že prázdniny nám již skončily, a my všichni školou 
povinní začínáme nový školní rok

Slavnostní zahájení školního roku 2021/2022 pro-
běhlo 1.září před budovou základní školy. I  přesto, že 
foukal chladnější vítr, žákům to neubralo nic na radosti 
ze setkání se svými spolužáky a z potřeby povyprávět si 
obrovské množství prázdninových zážitků. Někteří by 
tak pro vlastní povídání přeslechli i jména letošních prv-
ňáčků, které všem představila a  slavnostně mezi námi 
přivítala paní ředitelka Mgr. Hana Sítková. A že jich není 
málo! Do lavic první třídy v tomto školním roce usedne 
14 nových žáků, na které se již těšila jejich třídní paní uči-
telka Mgr. Sylva Dubinová. Celkem se v naší škole učí 65 
žáků v 5 třídách.

Nejen prvňáčci jsou v naší škole noví. Velkou promě-
nou prochází i  pedagogický sbor naší školy. Vzhledem 

k tomu, že nám odešly tři paní učitelky, z nichž dvě v očekávání brzké radostné 
události, bylo potřeba sbor doplnit o  nové pedagogy. Je tedy naší milou po-
vinností představit a  mezi námi přivítat paní učitelky Mgr. Sylvu Dubinovou 
(1.třída), Mgr. Petru Karafovou (2.třída) a paní Marii Sheargold vyučující jazyka 
anglického. Doufáme, že se jim bude v naší malé školičce líbit.

Nejen pro nové prvňáčky a nové paní učitelky, ale pro nás pro všechny, žáky, 
učitele i  rodiče si přejeme, aby začínající školní rok byl plný nových poznatků 
a zážitků, ale především, aby byl, pokud možno „normální“, nepřerušovaný dis-
tanční výukou, která je pro všechny velmi náročná.

Vychovatelka školní družiny 
Mgr. Andrea Kurková

Staletý zvon
Mgr. Andrea Kurková

Ztichlými chodbami se rozezněl zvonu hlas,
školní to staleté znamení začátku i konce.
Po prázdninách vítá opět každého z nás,
tak proč se mi zdá dnes jiný, ten hlas starého zvonce?

Na chvilku, na chviličku zdržím svůj krok,
počkám až utichne křik a shon.
Není to poprvé. Slyším ho rok, co rok.
Co mi to tedy dnes našeptává ten starý zvon? ………..

„Vítám a loučím se s žáky více než století.
Doufám, že někomu zůstane navždy v paměti můj tón.
Většině však vzpomínky rychle odletí,
vždyť, kdo by přec vzpomínal na starý, stařičký zvon.

A já tu visím a sleduji kolem všechno dění.
Jsem tu od počátku, kdy nadšení a zápal velké byly.
Kdy lidé chtěli být vzdělaní a učení,
a tak tuto krásnou školu postavili.

Mnoho jsem toho spatřil z výšky mé,
spoustu radosti i hodně smutku.
Zažil jsem chvilky veselé i okamžiky zlé,
viděl jsem mnoho pochval a nejednu důtku.

Dávno tomu,
co děti pod paží tabulky své svíraly.
A než se rozeběhly domů,
„kaménky“ o schody kostela si brousily.
A skřípot pera na papíru?
Ten zvuk už slyším řídce.
Zato pípání a ťukot prstů do mobilu
se ozývá z nejedné lavice.

Změnil se i rytmus a noty písniček.
Slova mně neznámá ze tříd zaznívají stále častěji.
Již neslyším švih rákosky, ani jak někdo dostává políček,
A věřte mi nebo ne, jsem tomu raději“………

Zvuk zvonu pomalu doznívá,
a já se probouzím ze zamyšlení.
Byl to sen, či jen myšlenka bláznivá?
Tak rychle, vždyť kromě mě už na chodbách nikdo není!
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Září ve školce

Mateřská škola

1.září nám skončilo krásné prázdninové období, naše předškoláčky 
jsme vyprovodili do 1. třídy základní školy a jejich místa zaujala nová 
malá „školčátka“. Někteří se vraceli na už známé místo, jiní přišli úplně 
poprvé a je tu i několik nově přistěhovaných dětí, které spolu se svými 
rodiči rozšířily řady Hlohovčanů.

Protože jsme covidové období a z toho důvodu uzavření mateřské 
školy na jaře využily k obnově a vylepšení tříd, vracelo se nám sem moc 
dobře a i nově příchozí děti byly z hezké školky nadšené.

Zářijové počasí nám letos velmi přeje a  tak trávíme hodně času 
na naší zahradě…...děti si zdokonalují obratnost a  fyzickou zdatnost 
zdoláváním průlezek, pohybovými hrami, honí se za míči, skáčou na 
motorické dráze, pozorujeme tu hmyz, ptáčky a drobná zvířátka, naše 
pískoviště se mění v „cukrárny“ a „kuchyně“, zařizují si „domečky“…….
při těchto hrách tak děti rozvíjí svoji fantazii a tvořivost, učí se spolu 
komunikovat, navazují přirozeným způsobem kontakty a  přátelství 
s vrstevníky……a všechny to moc baví, dokonce i noví malí uplakánci 
tu zapomenou na pláč.

V  příštích dnech nás čeká podzimní „Dýňování“ s  rodiči na naší 
zahradě, kdy si společně vyrobíme hezké podzimní dekorace a vyzdo-
bíme si s nimi okolí školky, těšíme se na divadelní představení, které 
míváme vždy jednou měsíčně, hudební představení, na které pozveme 
i  naše kamarády z  první třídy a  spolu se pobavíme. Než se nadáme, 
bude tu tradiční svatomartinský průvod, doufejme, že nám ho opět ne-
překazí nařízená protiepidemická opatření, těšíme se na mikulášskou 
besídku, na vánoční pohádku i na vánoční zpívání u stromečku a na 
školkovou vánoční nadílku. 

Do té doby ale všem přejeme hezké babí léto a příjemné podzimní 
dny!                                                      Zdenka Hajdová, vedoucím učitelka MŠ

Poděkování Farmě Nesyt Hlohovec
Ve zdravém těle zdravý duch!  A když se 

taková myšlenka spojí ještě s dobrým úmys-
lem, je to vůbec ta nejlepší cesta, jak pomoci 
sobě, životnímu prostředí, a i někomu jinému. 
Farma Nesyt je toho názorným příkladem. 
Krásná příroda, hospodářství, domácí výrob-
ky, milí lidé, a  hlavně úžasná pohoda a  klid 
přímo u rybníka Nesyt!  Pracovníci a majitelé 
Farmy Nesyt v  měsíci červnu uspořádali zá-
bavné dopoledne pro žáky naší školy. Farma 
je místem, kde se školní děti zabavily na celé 
dopoledne. Žáci si vyzkoušeli činnosti spo-
jené se životem na statku, a navíc ochutnali 
vlastnoručně zhotovené pokrmy. Společné 
úsilí všech zúčastněných osob nakonec při-
neslo spokojenost dětí i  pedagogů, a  hlav-
ně úžasné zážitky, na které se nezapomíná. 

Chceme touto cestou moc poděkovat rodině 
Navrátilové za milé pozvání a  přijetí na Far-
mě. Vaší podpory si velice vážíme a  jsme za 
ni vděčni.

 Pedagogický sbor ZŠ Hlohovec
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Bartolomě jské  hody v Lohovci letos pro-
bě hly 22. a 23. srpna. K tanci a poslechu hrá la 
dechová  hudba Š ardič anka. 

Na naš e hody doš lo hodně  ludí  a to ná s 
moc potě š ilo. Poč así  ná s troš ku potrá pilo, ale 
iná č  sa vš ecko zvlá dlo dobre a bylo veselo.

Do chase ná m pribylo ně kolik nový ch č le-
nů  a myslí m si, že zapadli velice dobre. 

Na hodky ná m hrá la dechová  hudba Zla-
ťulka a aj ket byla zá bava kvůli nepríznivému 
počasí v kulturá ku, moc sme si to vš ecí  už ili. 

Týmto č lá nkem bych chcel podě kovat 
vš ecký m, co ná m pomohli udě lat tak krá sné  
Hody a Hodky. 

Doufá me, ž e ná m už  krojový  ples vyjde, 
a vš ecí  sa tam spolem uvidí me.

Stárci Vojta Vlašic a František Bartošík

Hody



NAŠA DĚDINA • 2/2021 7

Příprava knihy hlohoveckého nářečí a receptů

Události

Obec Hlohovec připravuje k vydání kníž-
ku s  hlohoveckou tématikou. Již v  době, 
kdy starostovala paní Mgr. Jana Vlková, se 
na obecním úřadě začal dávat dohromady 
lohovsko-český slovníček. Do dneška se po-
dařilo nasbírat přes 1200 slov. Je zajímavé 
sledovat, kolik slov se do dnešní doby vytra-
tilo z běžné řeči a kolik jich starousedlíci stále 
používají.

 Dalším zajímavým tématem je sesbírání 
hlohoveckých receptů. Bylo pro mne překva-
pením, jaká jídla se kdysi vařívala. Chci moc 
poděkovat všem ochotným kuchařkám, kte-

ré se zapojily do vaření, pečení a sepisování 
receptů a  Terezce Jankovičové za nafocení 
jejich výtvorů.

Velkým lákadlem jsou pro mne povídky 
Kamily Sojkové, které vznikly v  době jejího 
působení v naší obci a byly otištěny v Lido-
vých novinách, ale nedostaly se do knížky Lo-
hovecké děti. Karel Kober je objevil při bádá-
ní v archivech a byli bychom moc rádi, kdyby 
se dostaly do připravované knihy.

O ilustrace se postará Milan Doleček, kte-
rý již začal s přípravou titulní strany a drob-
ných kreseb k povídkám.

Tornádo

Jak začít? Jsme parta rodin s  dětmi, ale 
i bez, která se ráda schází a baví. Jenže co si 
budem, doba je uspěchaná, čas letí a  mož-
ností setkat se je stále méně. A  děti, které 
nám rostou a  dospívají před očima a  loni 
byly do soutěžení zapálené, to letos už nějak 

zvlášť neřešily..o)) Proto si těchto společných 
okamžiků a zážitků vážíme o to víc. Snažíme 
se každý rok naplánovat několik společných 
akcí, na kterých se sejdeme opravdu všichni. 
Na jaře chodíme sbírat odpadky, v  létě na 
lodě a podzim patří vaření. Jednou z nich se 

Kotlíkovky 2021

Čtvrtek 24. června byl den jako každý 
jiný, dokud se v  podvečer nesetmělo a  ne-
začala bouřka. Myslím, že každého z  nás 
překvapila velikost krup, které ve chvilce 
začaly padat s  nebe. Dosud jsem tak velké 
kroupy nikdy neviděla. Všichni honem za-
čali schovávat svá auta do garáží nebo je 
aspoň něčím přikryli, aby je aspoň trochu 
uchránili před poškozením. Nejeden člověk 
z  toho měl bouli na hlavě. A  se strachem 
jsme si říkali, kdoví jak dopadnou naše vi-
nohrady a  celá úroda na polích i  v  sadech. 
Když jsme potom večer sledovali zprávy 

a dozvěděli jsme se, že kousek od nás řádilo 
tornádo, tak jsme zjistili, že se vlastně u nás 
nic nestalo. Škody, které utrpěli naši nepříliš 
vzdálení sousedé, byly velké. Spousta na-
šich spoluobčanů jezdila do poškozených 
obcí pomáhat. Na obecním úřadě jsme se 
rozhodli, že založíme sbírku na pomoc po-
třebným, aby mohl přispět každý z  našich 
spoluobčanů, i  když třeba nemůže poslat 
peníze přímo z bankovního účtu. Pokladnič-
ka byla na obci po celý červenec. V srpnu, po 
rozpečetění pokladničky, jsme byli mile pře-
kvapeni částkou, která tam byla. Velký dík 

patří všem, kteří do ní přispěli a dohromady 
složili částku 53.437 Kč. Zastupitelstvo obce 
se dohodlo, že se částka rozdělí mezi všech 
pět obcí postižených touto katastrofou. Tak-
že do Hrušek, Moravské Nové Vsi, Mikulčic, 
Lužic a  Hodonína-Pánova putovala částka 
10 687,40 Kč. Nadto ještě i z obecního roz-
počtu jsme se rozhodli věnovat každé z obcí 
50 000 Kč. 

Všem, které tato katastrofa postihla, pře-
jeme brzký návrat k normálu, kterého si člo-
věk váží nejvíc, až o něj přijde. 

Marie Bartošíková

stala soutěž ve vaření v kotlících. Loni to byly 
guláše a letos polévky.

Vypadá to asi tak, že nějtěžší je vybrat ter-
mín a  objednat počasí …o)) to se nám zatím 
daří ..o)) Poctivě a  spravedlivě si vylosujeme 
číslo týmu, je nás tolik, že složíme vždy tři týmy, 
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Kynologie 

Co byste měli vědět o psech
KDY SE PSEM VEN

Pes je podvečerní šelma. Podle toho bysme měli organizovat 
i jeho čas, vycházku i výcvik. Nejvhodnější doba je ráno a podvečer. 
Je velmi špatné, když lidé berou psa na procházku v létě a nutí ho jít 
po rozpálené silnici. Zkuste jít někdy po takové cestě bosou nohou. 
Zrovna tak je špatné a bezohledné brát psa k vodě kde jsou jiní lidé.

Psa musíte neustále usměrňovat a něco mu zakazovat. Hlídat ho, 
aby neobtěžoval okolí. Z takového dne nemáte nic vy ani pes. Navíc 
pobuřujete lidi, kteří nemají psy rádi. Podobná situace je v zimě. Když 
je sníh posypaný solí, toto neni pro psa také vhodné a příjemné. Nej-
vhodnější je jít se psem na procházku podvečer na místo, kde může 
pes bez problémů běhat, kde nebude nikoho obtěžovat. Je velmi ne-
zodpovědné nechat chodit po venku se psem děti. Pes se může z mno-
ha důvodů za něčím rozběhnout. Může škubnutím dítěti způsobit váž-
né poranění. Když se mu vyškubne, může zúůsobit havárii auta nebo 
pokousání jiného člověka nebo jiného psa. Všechno je jednou poprvé !!

ŠKODY ZPŮSOBENÉ PSEM

Mít psa není jen radost. Je to především starost a  a  zodpověd-
nost. Stále platí, že neseme vždy zodpovědnost za škody způsobené 
psem. Když k vám někdo vleze na dvůr, do bytu apod. za účelem vás 
okrást nebo vám ublížit a pes ho pokouše, budete za toto zodpověd-
ní. Vaše povinnost je zabezpečit psa tak, aby nemohl nikomu ublížit 
ani způsobit škodu. A je to tak správné. Uvedu příklad. Dítě se dosta-

ne k vám na dvůr pro míč. Pes ho pokouše na dvoře anebo v kotci, 
když ho chtělo pohladit. Jistě uznáte, že je to nesprávné. Zrovna tak 
se to týká i jiných případů. Někdo k vám vejde omylem, v šoku apod. 
Ne každý je lupič. A pes to zpravidla nerozlišuje. Proto je zákon takto 
postavený. Zrovna tak se může stát, že pes při procházce z hravos-
ti na někoho skočí a poničí mu oděv. Může pokousat jiného psa či 
zvíře, utéct na silnici a způsobit havárii. Na toto všechno byste měli 
pamatovat a pojistit se. Popřípadě si pojistit i vlastního psa. Velmi se 
to vyplatí. Mám to osobně několikrát vyzkoušené.

VODĚNÍ PSA NA VODÍTKU

Podle typu a povahy, jsou psi, kteří se vám nehnou od nohy a jsou 
stále vedle vás. Jsou psi, které musíte za sebou táhnout. A jsou psi se 
kterými, když jdete ven, máte problémy, že vás táhnou a dělají, co se 
jim zachce. A teď je otázkou, co s tím. V podstatě platí, že i když jdete 
se psem na procházku, je to pro psa cvik. Se psem cvičíme, když je vy-
běhaný a vyvenčený. Navíc psi, ne feny, značkují své teritorium inten-
zivněji. Pokud nemá pes tyto potřeby za sebou, je zbytečné po něm 
cokoliv chtít. Ten má myšlenku na to značkovat, vyvenčit se a běhat. 
Nejlepší je takového psa zavést na místo, kde tyto své potřeby udě-
lá. Pak ho dáme na vodítko a můžeme jít na procházku. Cvik chůze 
u  nohy je na závodech jeden z  nejhezčích, ale také nejnáročnější. 
Pochopitelně po městě nebudeme chodit jako vojáci na přehlídce. 
Ale zase si s námi nemohou dělat co chtějí. Pokud nás pes táhne, tak 

zhruba po osmi členech. Dva týmy bývají do-
spěláků a  jeden dětský. Soutěž je to doslova, 
musí být pečlivě vybraný recept, kostýmy a ná-
zev týmu. Vše samozřejmě v největším utajení 
před ostatními. Tomu předchází spousta pří-
prav a těch schůzí… o)) Ovšem u toho všeho 
nezapomínáme, proč to vlastně děláme, sejít se 
a hlavně se pobavit. Což se nám daří…

Letošní vaření se vydařilo na výbornou, 
polévky, zelňačka, česnečka a  uzená byly 
výborné a  všechny se snědly. Po uvaření 
a  ochutnávce všech výtvorů probíhá tajné 
hlasování všech zúčastněných. Každý dal 
jeden hlas nejlepší polévce. Tentokrát vy-
hrála česnečka podávaná k chlebu se sýrem, 
krutony a  opečenou slaninkou uvařenou 

týmem „Gastrošů“. Odměnou výhernímu 
týmu, ale  i všem ostatním byly dva výbor-
né dorty, ale hlavně spokojenost z vydařené 
akce. No a samozřejmě už se pracuje na tom, 
co vymyslíme na příští rok …o))

Dobrým nápadům a vaření zdar…
Veronika Radkovičová
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naopak povolíme vodítko, dáme psovi povel k noze, ale velmi důraz-
ně. A  pak velkou silou škubneme vodítkem zpět k  noze. Následuje 
pochvala. Toto opakujeme tak dlouho, až pes pochopí, že je lepší 
u nohy, než nechat škubat a ještě dostane pamlsek. Nesmíme jít se 
psem v tahu. Zvykne si na to a bere to jako samozřejmost. Nestačí-li 
ani zatáhnout, musíme vždy silně škubnout. Výsledek se jistě dostaví.

VÝCHOVA PSA

Pokud si pořídíme psa - štěně, musíme počítat s tím, že to bude tr-
vat hodně dlouho, že to bude hodně práce než z něho uděláme vycho-
vaného psa, nebo psa pro sport či službu. Do jednoho roku se mluví 
o výchově. V tomto období bysme měli připravit psa na vše s čím se po-
sléze setká ve svém životě. Je to návyk na obojek, vodítko a košík. Měl 
by poznat jiné psy a jiná zvířata. Měl by se nechat pohladit od jiných lidí 
a neměl by na nikoho skákat a bezdůvodně štěkat. Učíme ho zvykat si 
na samotu, na tmu, na provoz na silnici, na různé hluky a pohyby rukou. 
Na náznak úderu. Případně ho  učit jezdit v dopravních prostředcích. 
Naučit chodit u nohy, přivolání a odložení v leže. Měli bysme ho odna-
učit běhat za autem, za kolem, za slepicema apod. Takové cviky dělá-
me vždy na vodítku. Při každém pokusu o nežádoucí činnost řekneme 
důrazně fuj! a silně Škubneme vodítkem. Měli bysme ho naučit, aby se 
vyvenčil mimo své obydlí, aby neloudil při jídle a neobtěžoval ostatní 
lidi. Provést všechny veterinární a chovatelské úkony. Měl by se nechat 
česat, čistit uši, oči a zuby. Přivykat ho na své jméno, na prostředí a okolí 
kde bude vyrůstat. V období mezi 4 - 6 měsícem se psovi mění zuby. 
V tomto období se nedoporučuje se s ním o něco tahat. Mohli byste 
mu způsobit nežádoucí zkušenost a bolest. Dáme mu něco, co může 
okusovat a trhat. Ostatní věci zabezpečíme, aby se k nim nedostal.

PŘIVOLÁNÍ PSA

Přivolání je jeden ze základních cviků. Začínáme co nejdříve od 
doby, kdy psa přivedeme domů, bez ohledu na stáří psa. Nejdříve ho 
zvykneme na náš hlas. A to tím, že na něho budeme cokoliv mluvit. 
Současně s ním opakujeme jeho jméno. Hrajeme se s ním a dáváme 
mu pamlsky. Až to pes zvládne, zavedeme ho na místo, které je psovi 
již známé a kde mimo nás nic a nikdo není. Dáme mu volno a až se 
vyběhá a vyvenčí, zavoláme na něj jménem, povel ke mně a popřípa-
dě ho lákáme na pamlsek nebo na hračku. Toto vše laskavou intonací. 
Pokud pes nejde za námi, začneme utíkat od psa a stále na něj volá-
me. Když přiběhne, tak ho pochválíme, dáme mu pamlsek a hodíme 
balónek nebo jeho hračku. Další způsob je, že požádáme cizí osobu, 
která je psovi neznámá. Tato osoba psa přidrží. Psa lákáme zase po-
dobným způsobem. Pak ho osoba na smluvené znamení vypustí. 
Opět následuje velká pochvala. Pes, který se snaží utíkat pryč, si za-
pneme na stahovací obojek, aby se nemohl vyvléknout. Dáme ho na 
10 - 20m vodítko a dáme mu volno. Ještě než doběhne na délku šňů-
ry, dáme rázný povel „ke mně“, popř. trhneme vodítkem a psa k sobě 
přilákáme a nebo znova trhneme vodítkem. Když pes přijde, následu-
je pochvala. Toto opakujeme až pes spolehlivě přibíhá. Pak postupně 
vyhledáváme stále rušnější prostředí. Cvik se musí opakovat i když to 
pes již zvládá. Časem dojde u každého cviku a psa k útlumu.

NÁCVIK ODLOŽENÍ PSA

Tento cvik děláme se psem až umí přivdání a je ustálenější. Měl by 
být vyběhaný a popř. i tochu utahaný. Měl by také ovládat cvik lehni. 
Psa dáme na vodítko, dáme důrazný povel „lehni“ a  důrazný povel 
„zůstaň“. Psa máme stále na vodítku v prostředí, kde nebude ničím 
rušen. Za stálého opakování (dle potřeby) povelu „zůstaň“ zkoušíme 
od psa odejít. Odcházíme pozpátku, abysme stále viděli, co chce pes 
udělat nebo co dělá. Při sebemenším pokusu o  nadzvednutí nebo 
odejiti, musíme být rychlejší a  dát velmi tvrdý povel „lehni-zůstaň“. 
Musíme ho přinutit, aby oba povely okamžitě provedl. A znova zkou-
šíme poodejít. Když to pes zvládne, pomalu zvětšujeme vzdálenost, 
kdy na nás pes nevidí, a  to i v  rušném prostředí. Z odložení bysme 
neměli psa nikdy odvolávat, ale vždy k němu přijít, posadit ho a po-
chválit. U temperamentních psů je tento cvik vždy náročnější.

POLOŽENÍ PSA - LEHNI
V případě, že pes sedí, oslovíme ho jménem a dáme povel „lehni“. 

Pravou rukou škubneme vodítkem směrem dolů a dopředu. Když pes 

stojí, pravou rukou škubneme směrem dolů a dozadu. Levou rukou 
přitlačíme psovi na kohoutek, t.j. nad předníma nohama. Současně 
s tím si klekneme na levé koleno, aby se pes nemohl převalit dopra-
va a levou rukou přidržíme psa za zadníma nohama, aby se nemohl 
převrátit doleva. Opět pes získá zkušenost, že když uslyší slovo lehni 
a lehne si, vyvaruje se nepříjemným pocitům a dostane pamlsek.

POSAZENÍ PSA - SEDNI

Pokud pes stojí, oslovíme ho jménem a dáme důrazně povel „sed-
ni“. Současně s tím škubneme vodítkem nahoru. Vodítko máme v pra-
vé ruce. Spolu s povelem přitlačíme levou rukou silně na jeho záď. 
Jiná situace je, když pes leží. Opět jméno psa, povel „sedni“ a škubnu-
tím vodítkem nahoru. Po provedeném cviku vždy následuje pochvala 
a pamlsek. Postupně pes získá zkušenost a sedne si, když uslyší slovo 
sedni, aby se vyhnul bolesti a dostal pamlsek.

REAKCE NA CIZÍHO PSA

Každý pes reaguje po svém dle povahy na pohyby těla, mimiku 
a různé zvuky a pachy. Platí zde, že čím větší akce, tím větší reakce. 
Pokud člověk před psem začne mávat rukama, utíkat a dávat najevo 
svůj strach, tak je to pro psa podnět k hraní nebo útoku. Začne na 
něj skákat, chtěl by se hrát nebo o něco tahat. Je mu jedno, zda je to 
aport nebo nohavice. Nebo také ze strachu o sebo bude útočit a kou-
sat. Ale to člověk, který se s takovýmto psem setká neví. A zpravidla 
ani nerozezná, zda se jedná o  hru nebo útok. Mnohdy to nepozná 
ani průměrný kynolog. Proto je nejvhodnější řešení nedělat nic a za-
chovat pozici „mrtvého brouka“. I kdyby pes kousal, tak pokud není 
z druhé strany podnět, popř, „boj“, tak toho nechá, protože nebude 
mít důvod útočit. Pochopitelně tak, jako u všeho výjimka může být. 
Proto je vhodné tam, kde se budete se psem pohybovat, s takovýmto 
řešením a případným chováním vašeho psa, seznámit co nejvíce lidí, 
kteří se tam pohybují. Nejspolehlivější je mít řádně vychovaného psa 
s náhubkem a na vodítku. A pustit ho jen tam, kde nikdo není a kde 
máte na všechny strany dostatečný rozhled. Pokud nějaké lidi nebo 
zvířata vidíme, tak si psa připneme na vodítko.

Pokračování v dalším čísle Naší dědiny
František Radkovič
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Je to „už“  10 let, co do naší valtické far-
nosti přišel farář Mons. Dr. Karel Janoušek 
a  kaplan Mons. ThLic. Gejza Veselý. Shodou 
okolností se v tomto období do Valtic přistě-
hovala i  majitelka cestovní agentury „k&m 
tour“ paní Věra Kozáková, která začala orga-
nizovat společně s  otcem Karlem  pro nás 
farníky  úžasné zájezdy s křesťanskou téma-
tikou. Po zahraničních zájezdech do Říma, Iz-
raele, Gruzie, Arménie, Santiaga de Compos-
tela a na portugalský ostrov Madeira  to byl 
letos na začátku  září  tuzemský zájezd  „Za sv. 
Zdislavou“ do Severních Čech, který však ne-
byl o nic méně atraktivnější než ty zahraniční, 
protože v  krásném lesnatém kraji Severních 
Čech na Liberecku jsme mnozí včetně otce 
Karla byli poprvé v životě.  

Pouť to byla opravdu symbolická, vždyť  
Zdislava byla rodačkou od nás z Moravy, ne-
boť se narodila okolo r.1220 ( přesné datum 
není známo)  v  v rodině vlivného moravské-
ho velmože  Přibyslava z  Křižanova. Jakoby 
tušila, že její život bude krátký a skončí  roku 
1252 v pouhých 30 letech, prožívala vše veli-
ce intenzivně. 

Zdislava se provdala mladičká ve věku 
pouhých  15 let  za  mocného rytíře Havla 
z  Jablonného, jehož rod měl velký majetek 
v  severních Čechách a  přestěhovala se za 
ním do nehostinných podještědských pří-
hraničních krajů, které se teprve osídlovaly, 
aby se natrvalo zapsala do jejích dějin. Je-
jím  novým domovem se  stal hrad Lemberk 
uprostřed severočeských pralesů, které na 
nás zapůsobily fascinujícím dojmem i  dnes. 
Se souhlasem manžela přivedla do Jablon-
ného a Turnova ( tato města právě on zalo-
žil) dominikány, které poznala už na Moravě. 
Manžel byl často na cestách a taženích, proto 
se Zdislava musela starat sama o jejich 4 děti 
i celé panství a svou duchovní činností se sta-
la apoštolkou celého kraje. Proslula totiž svou 
dobročinností, milosrdenstvím a  schopností 
uzdravovat. Stala se léčitelkou nemocných, 
ochránkyní chudých a  opuštěných. Společ-
ně s manželem Havlem založila v Jablonném 

Pouť ke svaté Zdislavě
městský špitál, dominikánský klášter a kostel 
sv. Vavřince , kam byla po předčasném úmrtí 
v roce 1252 pohřbena. O její smrti píše o 100 
let později dokonce Dalimil ve své kronice. 
Její kult byl velmi silný, ale za blahoslavenou 
byla prohlášena až roku 1907  papežem Piem 
X. Vrchol pak přišel roku 1995, kdy ji papež 
Jan Pavel II. prohlásil za svatou. Její život je 
spjat s Jablonným v Podještědí, proto je také 
patronkou litoměřické diecéze a Libereckého 
kraje. Bývá uctívána jako patronka rodin. 

A  tak i  my, poutníci z  valtické farnosti, 
jsme se na začátku září vydali po stopách této 
úžasné ženy. Nejdříve jsme navštívili barokní 
zámek Lemberk, kde žila se svou rodinou, 
ovšem v její době to  byl neútulný středově-
ký hrad.  Barokní zámek Lemberk  patří mezi 
velmi tajemná a  mystická místa naší země 
spjatá údajně s  nadpřirozenými jevy. Naše 
sympatická mladičká  průvodkyně, když se 
dozvěděla, že jsme z  Valticka, neskrývala 
svou upřímnou radost, protože sama  před 
pár týdny Valtice sama poprvé navštívila 
a  dokonce zjistila, že má  v  okolí  příbuzné, 
o nichž doteď vůbec netušila. 

Poté jsme se přesunuli do blízkého Jab-
lonného v Podještědí, kam k Zdislavinu hrobu 
do baziliky sv.Vavřince a sv. Zdislavy přicházejí  
po staletí lidé fascinováni jejím životem prosit 
o pomoc a přímluvu. Tento nádherný barokní 
chrám stojí na místě staršího gotického kos-
tela založeného spolu s klášterem  právě  Zdi-
slavou z Lemberka. Základy současné stavby, 
které jistí pilíře zapuštěné až do hloubky 30 m 
pod úroveň kostela, byly položeny v roce 1699. 
Je zde umístěn i ostatek  posledního českého 
krále  Karla Habsburského, jehož hrob na ost-
rově Madeira jsme my, farníci  valtické farnosti, 
shodou okolností navštívili před 2 lety. Zvlášt-
ní úctě se v bazilice  těší Mariánsko-Zdislavský 
oltář, na němž stojí pozdně gotická Madona 
(kolem roku 1530) a relikviář sv. Zdislavy s její 
lebkou.  Zbývající ostatky sv.Zdislavy jsou ulo-
ženy v kryptě, kde jsme se u  jejího katafalku 
tiše pomodlili, abychom poprosili o její pomoc 
a přímluvu pro své rodiny.  

Když už jsme se ocitli v  takové blízkosti 
německých hranic, jeden celý den jsme věno-
vali návštěvě nedalekého města Míšeň a  ta-
mějšího  muzea proslulého míšeňského por-
celánu a  pochopitelně také návštěvě sasské 
metropole Drážďany. Do tohoto města jsem 
se vrátila po 40 letech a  byla jsem zvědavá, 
jak se od té doby, kdy jsem tu jako studentka 
strávila celý měsíc,  proměnilo. A věřte, město 
jsem téměř nepoznala, vždyť historické bu-
dovy, jejichž trosky po bombardování v úno-
ru 1945 byly desetiletí ponechány  ležet jako 
memento hrůz 2. světové války, byly znovu 
obnoveny a  budovy povstaly  doslova jako 
Fénix z popela.  

Už teď se těšíme na další zájezd, tentokrát 
už dvakrát odloženou  „Balkánskou pouť“ 
, kdy se chystáme projet dokonce několik 
zemí, abychom navštívili místa, kde působili 
žáci Cyrila a Metoděje. 

Poutnice Kateřina Vlašicová - Flašková

Toulky přírodou
Jak je rok dlouhý, znají mě cesty, které ve-

dou do polí, luk a  lesů. Kamkoliv pohlédnu, 
všude se něco děje. Klíčky rostlin propichují 
drn, zámotky kukel praskají a propouštějí na 
svět své pestrobarevné schovance. 

A  právě u  rybníka tam, kde jsem jako 
doma, mě překvapil jednoduchý, ale důrazný 
ptačí popěvek. Zněl jako neustále opakované 
cilp calp, cilp calp. Opodál rostla stará vrba, 
jejíž převislé větve dosahovaly až k  vodní 
hladině. Rozhodla jsem se hledat zpěváčka 
v její koruně, ale marně. Protože sluníčko už 
dost připalovalo, opustila jsem své místečko 
na výsluní a šla si sednout do stínu pod vrbu. 
Její vystouplé kořeny se rozlézají na všechny 

strany a tvoří tak dokonalou hradbu, která je 
domovem velké škály nejrůznějších živoči-
chů od malého hmyzu, přes vodní ptactvo, až 
po drobné ryby. Už jsem si sedala, když v tom 
se v trávě něco šustlo a bleskurychle vyletělo 
na nejbližší větvičku. Byl to Budníček menší 
(Phylloscopus collybita). Tento ptačí trpaslí-
ček vážící sotva 7 g. se usadil v koruně vrby 
a  pocukával ocáskem nahoru a  dolů, jako 
kdyby taktoval. 

Netrvalo to dlouho a před očima mi pro-
svištělo několik šídel. Opodál na stéblu ráko-
su se usadila Vážka ploská (Libellula depre-
ssa), kterou díky jejímu typicky zploštělému, 
jasně modrému zadečku nelze přehlédnout. 

Šídla a  vážky jsou zpravidla velmi dobrými 
letci. V letu, který dosahuje krátkodobě u ně-
kterých druhů až 60 km/h, dokážou stát na 
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Gratulace

místě, náhle měnit směr, a dokonce i couvat. 
Své letecké dovednosti mi předvedli v  oka-
mžiku, kdy je vyděsila má ruka, kterou jsem 
se natahovala pro dalekohled.  

Skrze okuláry jsem projížděla rákosí na 
druhém břehu místo po místu. Najednou 
moji pozornost upoutalo hnízdo Labutě vel-
ké (Cygnus olor). Labuť velká dosahuje v do-
spělosti opravdu úctyhodných rozměrů. Její 
tělo měří od zobáku až po špici ocasu i 160 
cm, váží až 13 kg a v rozpětí křídel dosahuje 
úctyhodných 240 centimetrů. Od ostatních 
vzácnějších druhů labutí se pozná bezpeč-
ně podle sytě oranžového zobáku s černým 

“nehtem“ na špici a černou kresbou a černým 
hrbolem u kořene zobáku. Zmíněný hrbol je 
u samců výrazně zvětšený a je tak rozlišova-
cím znakem mezi pohlavími. Samice ještě 
stále seděla na hnízdě, ale kolem samce se 
to již hemžilo mláďaty, připomínající kuličky 
chmýří. Na rozdíl od příbuzné labutě černé 
(Cygnus atratus) jsou samci v  období roz-
množování silně teritoriální, proto jsem se 
rozhodla velkolepou podívanou pozorovat 
raději s  velkým odstupem. Pozorně jsem je 
sledovala a  počítala hlavičky těch malých 
stvoření. Nevěřila jsem tomu. Vážně jsem na-
počítala sedm! V klidu jsem seděla a upřeně 

pozorovala dění kolem hnízda.  Jaká velká 
radost vidět ty malinkaté stvoření vezoucí 
se na hřbetu jednoho z  rodičů, nebo popr-
vé zkoušející sílu svých křídel. Právě taková 
pozorování představují ty nejcennější zázna-
my, o nichž je užitečné se podělit. Po nějaké 
době, se ale opět celé rodinka odebrala zpět 
k hnízdu a šla si odpočinout. 

   Pomalu vstávám, a tiše odcházím ze své-
ho úkrytu pod starou vrbou. Už teď se těším 
na další nová setkání.

 Pavla František Kurková

Z dopisů našich čtenářů

Sedmého září
před lety devadesáti
zapsáno je do matriky.

Kašníkům se synek zrodil.
na svět přišel jako prvý,
jméno dostal po otcovi.

V kostele při slavném křtění,
František mu jméno dali 
všichni z toho radost měli.
 
Ano byl to svátek veliký, když narodil se 

synek prvý. Sudičky, co při něm stály, dlou-
hou svíci mu rozžaly, štěstí zdraví mu popřá-
ly, dlouhá léta vinšovaly. Ruce nad ním stále 
drží, proto svíčka jeho hoří.Věštit tenkrát 
neuměly, tak o něm nic nenapsaly. My už ale 
všecko víme, tak to o něm napíšeme.

Letošní oslavenec František Kašník se na-
rodil 7. září 1931 v Hlohovci rodičům Františ-
ku a Antonii Kašníkovým. Že ve škole dobře 
prospíval, tak po Obecné škole šel na Gymná-
zium do Břeclavi a pak šel na Vysokou školu 
stavební do Brna, kde byl promovaný na sta-
vebního inženýra. Do zaměstnání nastoupil 
do Výzkumného ústavu stavebních hmot, 
kde setrval až do odchodu do důchodu. Kro-
mě výzkumu v zaměstnání měl i svoje hobby, 
a to byl slovácký folklor a vše, co k němu pa-
tří. Již v  době studií navštěvoval sběratele 
slováckých písní pana ing. Ladislava Hůska 
a  jako člen brněnského slováckého krůžku 
se seznamoval a navazoval přátelství s další-
mi slováckými nadšenci jako byl Jara Nečas, 
Slávek a Dušan Holý nebo též strážnický Krist 
a  Slávek Volavý. Na strážnických a  tvrdon-
ských slavnostech účinkoval a se svojí ženou 
předváděl tanec vrtěná. Zasedal také v komi-

si hodnotící verbuňk a jeho cifry.  Nezasedal 
však jenom v komisi, ale zasedal občas i s ka-
marády ve sklepě a při víně a zpěvu řešili růz-
né věci a věcí, které bylo třeba řešit, se našlo 
vždycky dost. 

Když zpozoroval, že po mé krojové 
podlužácko-hlohovské svatbě se stromem 
a šuliců v roce 1959 se již po několika letech 
další krojová svatba v  Hlohovci nekonala, 
tak František došel k závěru, že je třeba pro 
zachování a archivní účely takou svatbu na-
točit, dokud ještě žijí ti, co věci pamatují. 
Nerozmýšlel se dlouho a  pustil se do toho. 
Napsal scénář, sehnal peníze, hlavně vybral 
vhodné lidi. Myšlenka se zrodila a svatba se 
točila. V Hlohovci tak  sláva byla, tradice se 
zpečetila. 

Folklor bylo jeho hlavní celoživotní ho-
bby. Zabýval se a studoval původ krojů, náře-
čí, zpěv a tance. Jeho tvůrčí činnost jej napl-
ňovala elánem a duševním uspokojením po 
celý jeho  krásný, bohatý a  požehnaný věk. 
Ještě vloni v Malovaném kraji, tedy ve svých 
osmdesáti devíti letech, v  čísle 5 publikoval 
studii s názvem Podluží v hudbě, tanci, kroji 
a  nářečí 1. a  2. vývojová etapa, bohatě do-
plněnou kresbou postav v  kroji z  dřívějších 
dob. V dalším čísle 6 pokračuje 3. a 4. vývojo-
vou etapou doplněnou fotografi emi ze sou-
časné doby.

Fanyn, jak jsme mu říkali, tak v  týdnu 
vzhledem k  zaměstnání bydlel v  Brně a  od 
pátku zase v  Hlohovci. Lohovčanem nepře-
stal být nejen proto, že tu měl domek, rodiče 
svoje i manželčiny, že se jim tu narodily děti 
Eva a Pavel a že tu měl vinohrad a sklep, ale 
též ze samé podstaty, nátury a vztahu k rod-
né obci.

Tato jeho životní etapa je většině star-
ších občanů známá, ale to, že ochotně, 
obětavě a též hlavně nezištně pomáhal Hlo-
hovci a jeho občanům, věděl jen úzký okruh 
jeho kamarádů, ale ti už si to vzali do hrobu, 
takže dnes již to vím jenom já a on. Fanyn se 
s tím nikdy chlubit nebude, tak aby to všech-
no nakonec  nezapadlo do hrobu i se mnou, 
tak si dovoluji využít této vzácné příležitos-
ti jeho krásných devadesátých  narozenin 
a občanům jeho bohatý a velmi plodný život 
přiblížit.

S jubilantem jsme se znali již o něco dřív, 
ale od  doby, co jsem se v r. 1959 do Hlohovce 
přiženil, tak jsem byl jak jeho stín a všechny 
jeho kroky a dění v Hlohovci jsem důkladně 
znal již proto, že jsme měli sklepy blízko sebe 
a každá beseda začínala u něho a končila se 
zpěvem u mne. 
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Fanyn nikdy nevstoupil do KSČ, i když by 
mu to v jeho profesi značně prospělo. Měl však 
tolik dobrých kamarádů, příznivců, že dokázal, 
že dobré vztahy mohou víc jak rudá knížka.   

Tak při otvírání Kulturního domu nikdo 
nevzpomněl, že dodělávky vnitřního vybave-
ní a tu dekoraci stěn a stropu sálu za zlomek 
obvyklé ceny zařídil občan ing. Kašník pomo-
cí svých známých jako byli Jirka Sláma a arch. 
ing. Jirka Kadlec, z N.P. Izolace. 

Podobné to bylo i  u  plynofi kace obce 
někdy v letech 1987-1988.  Když ještě v oko-
lečních obcích neměli o plynu ani tušení, tak 
Fanyn pozval na besedu kamaráda ze studií, 
který vzal s  sebou náměstka z  KNV pro fi -
nance a  rozpočet a  na předsedu MNV Jana 
Drobiliče (Janka Šeďu) zbyl jen formální pod-
pis pod předem připravenou a  zároveň již 
schválenou žádost na fi nance pro plynofi kaci 

obce Hlohovec. V  Obecní kronice je jen to, 
jak občané nadšeně zahrnovali výkopy, od-
kud spadly peníze, to v  kronice není. Fanyn 
byl však natolik nad věcí, že o tom nikdy ne-
mluvil a nečekal nějakou omluvu nebo vděk. 
Jemu stačí jen to, že ho na duši i  na srdci 
hřeje vědomí, že pro Hlohovec cosi dobrého 
a užitečného vykonal, a že občané stále uží-
vají a užívat budou plody jeho snažení i když 
neví, kdo za nimi stojí. Odměnu si nikdy ne-
vzal a výlohy neúčtoval.

Vážení spoluobčané, je pro nás ctí a po-
těšením, že můžeme našemu milému jubi-
lantovi panu ing. Františku Kašníkovi CSc. při 
příležitostí tak vzácného jubilea, jako je to 
devadesáté, mu ze srdce poděkovat za vše, 
co pro rodnou obec Hlohovec vykonal a po-
přát mu od nás ještě léta šťastného a krásné-
ho žití a od Pána Boha hodně zdraví.

Živijó mu zazpíváme, a  verše mu věnujme.

Ty náš milý Františku,
věnujem Ti básničku
o štěstí a o zdraví,
ať ti ho Pán nadělí. 

Ať Ti vínko pořád chutná,
pohár nikdy nevysychá,
máš furt dobrou náladu,
s kamarády u stolu. 

P.S.
Je třeba připomenout, že s  roky života 

kráčela i dlouhá léta spokojného manželství 
a  popřát i  manželce Marii vše nejlepší v  tak 
dlouhém, krásném soužití a  hodně štěstí 
a  pokračování v  dalších létech spokojného 
žití.          

Cyril Michalica st.
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Fotbalová přípravka a mladší žáci
Jan Drobilič byl 24 let brankářem v Hlohov-

ci. Postupně začal trénovat přípravku a mladší 
žáky ve fotbale v Hlohovci, kde měl také syna 
Lukáše, který byl také na postu brankáře.

Na trénink chodilo celkem dost dětí, ale 
pokud byl zápas, tak se sotva sešly a pak to 
byla složitá situace pro ostatní děti. Problé-
mem dnešní doby je, že je málo dětí, které 
by u sportu vydrželo a pokračovalo. Bohužel 

situace s  covidem tomu ještě víc pomohla, 
samozřejmě negativně.

Tréninky se obnovily a  zatím chodí cel-
kem dost dětí. Dá se říci, že polovina dětí jsou 
holky, což je známka toho, že se chtějí hýbat, 
sportovat a zapojit se do kolektivních akcí.

Při poslední „ukončené“ v červnu se do-
hodlo, že tréninky a vedení převezme Roman 
Jungman za pomoci Petra Entla. Jedním z dů-

vodů ukončení trenérství bylo, že ročník syna 
Lukáše už neměl dostatečný počet fotbalistů 
a syn odešel trénovat do Lednice.  

Jan Drobilič by tímto chtěl moc poděko-
vat Romanovi a Petrovi za ochotu a převzetí 
trénování. 

Dětem přeje hodně úspěchů a radosti při 
fotbale !

Bohdana Drobiličová

Lukáš Drobilič
Lukáš Drobilič /2009/ byl velmi energické 

dítě, brzo chodil, jezdil na kole, lyžoval…vše 
k  čemu ho rodiče přivedli, tak to mu téměř 
hned šlo. Byl ale zhruba do 10ti let introvertní 
dítě, které těžko zvládalo změny jakéhokoliv 
charakteru. Vše bylo o neustálém vysvětlová-
ní, dohadování a  někdy i  přemlouvání. Kaž-
dopádně se vše obrátilo a dnes je to sebevě-
domý kluk, který si rád zkusí cokoliv nového, 
jiného, zapojí se do kolektivních akcí, umí 
vyhrávat ale především i prohrávat. 

Veškeré úsilí, čas i  snaha rodičů se vy-
platila. Lukáš plave od 4let a dnes patří mezi 
úspěšné plavce břeclavského plaveckého od-
dílu Delfín ve skupině závodních plavců.

Od 8-11 let posbíral na závodech v Jiho-
moravském kraji cca 80 medailí v disciplínách 
znak, kraul, motýl. 

V roce 2019 si přivezl z letního a zimního 
Mistrovství Moravy 10tiletých z celkově 12ti 
disciplín 11 medailí a 1x 4.místo.

Děti do 11 let soutěží zvlášť na Mistrov-
ství Moravy a zvlášť Mistrovství Čech.

V roce 2020 se konaly pouze jarní a pod-
zimní krajské přebory na dlouhé tratě 800 m, 
odkud si Lukáš přivezl 3. a 2. místo. Jiné zá-
vody ani Mistrovství se v roce 2020 nekonaly. 

Bazény byly zavřeny a bohužel u plavání 
vodu žádný suchý trénink nenahradí.  

Vzhledem k  nízkému počtu závodních 
plavců břeclavského klubu s ním většinu zá-
vodů absolvuje matka Bohdana Drobiličová. 
Víc než jako technická podpora slouží jako 
podpora psychická.

V červnu se otevřely bazény a Lukáš ab-
solvoval dva víkendové kempy se zaměřením 
na techniku plavání: v  Praze pod vedením 
Květoslava Svobody a ve Zlíně s Aldago team. 
Tyto plavecké kempy se stejným vedením vy-
užil i v červenci na týden ve Zlíne a v srpnu 
na týden ve Znojmě. Na plaveckých kempech 
plaval 1,5-2 hodiny dopoledne a odpoledne 
měl suchou přípravu: kolo, jóga, kickbox atd.

V srpnu byl ještě na týden na sportovním 
kempu při veslařském klubu v Hodoníně. 

Tento kemp byl zaměřen na všestrannost 
ve sportu a děti byly moc spokojené.

Po 20ti měsících, kdy se závody neko-
naly se Lukáš nechal přihlásit v  termínu 27-
28.8.2021 na 33.ročník Plzeňského vytrvalce. 
V Plzni je krásný 50metrový bazén s tribunou 
o 10ti drahách.

Na 50metrovém bazénu plaval zatím 
pouze závod na 800m a také nikdy nesoupe-
řil proti plavcům z Čech. Lukáš v Plzni absol-
voval 6 startů: 50 a 100 m motýl, 50 a 100m 
znak, 50 a 100m kraul. 

Ve všech startech získal 1.místo. 
U 50 a 100m znak překonal plzeňský re-

kord závodu a u 50m motýl rekord vyrovnal. 
Výkon předčil veškerá očekávání nejen 

Lukáše. Nešlo tak ani o 1.místa, ale především 
o časy, které zaplaval.

Až dva dny po závodech se ukázalo, že 
Lukáš překonal 16tiletý rekord Českého pla-
veckého svazu u  12tiletého žactva na 50m 
motýl.

Lukáš je ale také všestranný sportovec, 
daří se mu i v atletice, i když ji netrénuje.

Při červnovém víkendovém pl.kempu 
v Praze-Radotíně ho zaujal závod místní ško-
ly v triatlonu. 

Triatlon si chtěl vyzkoušet, takže tři dny 
před závody zkusil kolo a běh a 24.6.2021 vy-
razil do Prahy. Závod byl již 8. ročníkem pro 
děti ve věku 8-15 let.

V  kategorie 12-13 let absolvoval 150 m 
plavání, 6 km kolo, 2 km běh a s časem 23:46 
min. se umístil na 1. místě ze 13ti účastníků 
s náskokem 1:18 sec.

Z Valtické ZŠ, kde se dětem v TV a atletice 
věnuje p. Roman Paulík, přestoupil do spor-
tovní třídy 

ZŠ Slovácká Břeclav. Bohužel 6 třídu strá-
vily děti ve škole pouze cca 10 týdnů a  ze 
sportovních akcí se nekonala žádná.

V září 2020 se stihl zúčastnit závodu Čo-
koládové tretry v  Břeclavi a  nominoval se 
v hodu raketkou a běhu na 300m do semifi -
nále v   Ostravě. V běhu se probojoval až do 
fi nále, které se běželo při závodu Zlatá tretra. 
Lukáš se umístil na krásném 5. místě mezi 
dětmi, které se atletice věnují.

V  rámci školy a atletického oddílu Loko-
motivy Břeclav, který občas tyto děti posílí 
do soutěží družstev, zvládly jen pár závodů. 
Vždy se ale jako družstvo umístily na prvních 
místech.

Dne 17.6.2021 vyhrály jako družstvo na 
Krajských závodech ve Slavkově.

Lukáš se umístil v disciplínách:
skok daleký - výkon 4,82 m na 1.místě
běh 150 m – čas 19,52 sec. na 1.místě /5. 

místo ČR ročník 2008-2009, 1. místo r.2009/  
hod oštěpem – výkon 23,78 m na 4. místě 

V  září čekají Lukáše plavecké závody na 

Sport
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Začátkem léta, po půlročním odpočinku, 
jsme se konečně mohli sejít na tom našem 
hřišti. Nejdříve jsme malinko potrénovali 
a o víkendech sehráli přátelské zápasy se So-
kolem Sedlec a to 2:2, následovala remíza se 
Sokolem Bořetice 1:1. Co dodat, kombinova-
ná sestava vždy zabojovala a každý z těchto 
zápasů přinesl fotbalové zkušenosti, hlavně 
pro naše mladíky.

Stejnou cestou se odehrával zbytek pří-
pravy na následující sezonu, ale poněkud se 
špatnými výsledky. Bylo nás prostě málo, a tak 
jsme lepili sestavu, jak se dalo. Ovšem výsledky 
v Týnci 5:9, na turnaji LVA s Charvatskou Novou 
Vsí 1:3, či následně s Valticemi 1:10 mluví za vše.

Tak nám ta naše liga opět začala

dlouhé tratě 1500m a poté 100m disciplíny. 
V prosinci se koná Mistrovství ČR mladší-

ho žactva, kterého by se mohl zúčastnit po-
kud veškeré okolnosti dovolí.

Do toho budou také pokračovat v  rám-
ci Lokomotivy na 2 závodech jako družstvo 
v atletice. 

Bohužel 18.9. se mu potkávají 2 závody 
a zatím není rozhodnuto, kterých se zúčastní: 
1500m v plavání, což není jeho oblíbená trať, 
je spíše sprinter a  nebo Mistrovství Moravy 

a Slezska jednotlivců ml.žáků v atletice. 
Pro letošní rok se Lukáš rozhodl pokračo-

vat v plavání. Fotbal v Lednici přerušil, proto-
že se mu potkávaly termíny plaveckého a fot-
balového tréninku. 

Dle názoru odborníků má výborné pro-
porce plavce a  všestranného sportovce 
a byla by škoda toho nevyužít. 

Tréninkový plán mu však zůstává stej-
ný, což je maximálně 8,5 hodiny plavání 
s břeclavským klubem Delfín. Pokud by měl 

trénovat častěji, tak už by to muselo být po 
vlastní ose nebo např. hostováním v jiném 
klubu.

Nejen rodiče pevně doufají, že si Lukáš 
bude sport užívat i  nadále bez zdravotních 
komplikací a určitě by doporučili všem ostat-
ním rodičům, aby vedli svoje děti ke sportu. 
Díky tomu získají režim, kamarády, zážitky 
a  taky si díky sportu zlepší především fyzic-
kou i psychickou kondici. 

Bohdana Drobiličová

Koncem přípravy se k mužstvu zapojili klu-
ci z Moravanu Lednice Marek Svoboda, Adam 
Hykl, Roman Minařík a  my vstoupili do mis-
trovských zápasů sice až druhým kolem, ale 
snad pravou nohou. Následovala výhra 2:0 na 
kombinovaným mužstvem Boleradice/Krum-
víř, poté však přišla zbytečná hodovní prohra 
1:2 s Březím. Ve čtvrtém kole mužstvo vyhrálo 
v Kosticích 5:4 a poté remíza s Hustopečema 
1:1, snad se tedy blízká na lepší než ty loňské 
časy.

B mužstvo plné mladíků prohrálo s  Per-
nou 1:2, s  Valticemi 1:10. s  Kosticemi 1:13 
a s Bavory 0:5. Tady je potřeba vydržet, ono 
se to za čas otočí.

Ti nejmladší budou své zápasy hrát tur-
najovým způsobem, a  uvidíme, jak se bude 
dařit. Velkou radost ti nejmenší dělají již tím, 
že když v úterý, či pátek projíždíte kolem are-
álu, tak je tam úplně plno mladých fotbalistů 
a hlavně fotbalistek.

Letos se nám podařilo natřít zábradlí 
i  s  výplněmi ve sportovním areálu (hned se 
na to lépe kouká), za brigádnickou práci bych 
tímto poděkoval všem, kteří přiložili ruku 
k dílu.

Takže sportu zdar, ať je nás na tom hřišti 
více a více!

Antonín Koryčánek
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Volby do Národního shromáždění a Senátu 27.X.1929,  Petr Drobilič – starosta, Živelní pohroma, Suché roky,  Nález starého sklepu, První žena 
v zastupitelstvu, Před Vánoce kvitli stromy

Volby do Národního Shromáždění a Senátu 27.X.1929 Při volbách konaných dne 27.10 1929 byl součet voličů k volbě oprávněných:
                                                                            do Nár. Shr.                 do Senátu
mužů     374  307
žen     289  322
celkem     763  629
součet voličů, kteří se volby skut. súčastnili:
mužů     343  284
žen     351  289
celkem     694  573
Odevzdáno bylo platných hlasů
do poslanecké sněmovny  683.
do senátu   561.

Z nich připadlo na kandidátku strany do Národního shromáždění do Senátu
  

v obci okresu župě obci okresu župě

1. Komunistické 70 3371 22815 53 2287 68998

3. něm. agrárníků 2 392 992 2 308 36174

4. něm. sociál. demokr. 1 459 829 2 471 32763

327635. polsko-židovské 1 486 2259 . . .

8.. .čs. národ. sociál. 92 3614 18531 75 30878 9806

10. čs. sociál. demokr. 109 3457 27196 81 3144 93577

12. Ligy 3 66 1049 . . .

13. čs, národ. demokr. 6 264 6299 5 2101 18225

14. čs. lidové 236 4612 68395 195 38651 166792

Historie

Dějiny Hlohovce – 7. část
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15. čs. republik. 119 2973 35517 106 2388 117526

16. živnostenské 31 1255 11943 21 1117 37569

17. něm. křesť. sociálů 3 367 462 2 230 40724

18. ludové 10 583 4660 12 445 9501

19. něm. národ. soc. . . . 1 73 10291

6. něm.  nár. svazu . . . 6 133 17188

Zástupcem dohlédacího úřadu při volbě do Nár. shromáždění (volební míst. v obecní kanceláři) byl ustanoven def. uč. Josef Potměšil, do 
Senátu (voleb. místnost v mateřské školce) říd. uč. Karel Vyhlídal.

Celkem 300 poslanců   

                                                 Výsledky PETR DROBILIČ - STAROSTA

Petr Drobilič (nar. 12.2.1877 + 17.2.1959) rolník čís. 45 působil 
jako starosta naší obce od 19. prosince 1923 až do 5. dubna 1932. 
Vedl jeho úřad vždy vzorně a korektně. bylo mu zásluhou všestranné 
spokojenosti naších občanů. Jak se již předchozí Kronikář zmínil bylo 
za jeho působení provedeno elektryzace v  obci a  světlo zavedeno 
i do všech veřejných budov. Pro zbor dobrovolných hasičů byla za-
koupená nová motorová stříkačka v cenně 50.000,- Kč, a ktomu na 
pokyn vyšší instance zřízená byla i vodní nádrž za účelem zmírnění 
nezaměstnanosti. Voda má sloužit ku hašení požáru, přesto byly na-
sázeny i ryby což Velkostatek Valtice obhospodařoval za polovinu. Co 
se týkalo sociálních úkolů, byl vždy proto pomoct sociálně nejslab-
ším občanům. Udržovál cirkevní zvyky, vnaší obci jak nám byly naší-
mi předky pro další vývoj křesťanství odporučený. Práce komunikační 
stáli celkem značných fi nančních nákladů, takže museli býti zavede-
ny obecní přirážky, což začátkem jeho působení nebylo zapotřeby. 
Jelikož obec naše byla po stránce fi nanční postavena aktívně. Ukončíl 
svůj starostenský úřad dne 15./IV. 1932.

Čest jeho obětavé práci
napsál Slunský Petr č. 294. (dnes Demeterová Jiřina, Hlavní)
 

Petr Drobilič – 1. sedící zleva

Živelní pohroma

Bylo to 5. dubna roku 1932 kdy se snesla respektívě přihnala 
strašná větrná smršť do našeho krju. mnoho ovocných stromů bylo 
vyráceno úplně, a jiné byly poškozené zlamaním halůzí. Naši majitelé 
ovocných sadů smutně nesli strát smrště způsobenou. I obilní osivo 
bylo v  písečných polohách částečně zasypáno pískem tak že mno-
ho našich rolníků muselo kuse osetých rol zaorat. Ze střech chalup 
i Stodol které byly již trochu v chatrném stavu byla skřidlice narázem 
prudkého větru stržena a rozbytá. Sama obecní budova byla hodně 
poškozená a musela obec kupovat novou skřidlicu na opravu č. 190 
(dnes RD Božena Grbavčicová, Valtická). Ten den byla právě volba 
starosty na školce vobecním kanceláři. Zvolen byl Klimovič Jan. Staří 
naši občané nepamatují podobných přírodních zjevů a nepřejeme jsi 
by naši obec někdy něco podobného postihlo.

Slunský Petr

(dnes RD Bože
starosty na ško
naši občané ne
by naši obec ně

Slunský Pet
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Suché roky

Již po 4. roky jsou postižený kraje naší republiky ohromným 
suchem které neušetřilo také naši krajinu. Vroce 1930 byl začátek. 
Následoval rok 1931, 1932, 1933, až vroce 1934 nám začátkem léta 
krásně napršelo což trochu uchránilo naše zemědělské plodiny 
před zkázou. Nejvíc byly poškozené káždým suchým rokem Bram-
bory. Obyčejně před naše Hody byl začátek odumírání bramboro-
vé natě. Po krátké době pak bylo vidět celé bramborové rola úplně 
zeschlé. Naši rolníci velmi postrádali tento tak důležitý zemědělský 
produkt, který pak musela nahrazovat při krmení vepřového dobyt-
ka řepa a mrkva krmná. Chudí lidé naší obce mjeli také věčí bídu, 
poněvadž Krumpír v  zimním obdobý nahrazuje této vrstvě obča-
nů chleba i jiné životní potřeby kvíživě. Oproti tomu byla zasé lepší 
úroda vína. Následkem vysoké dáně která činila z 1 litru až 1.40 Kč 
byly nucení rolníci prodat hrozny. Také se vtěchto létech vysazovalo 
hodně vinnic.

Nález starého sklepu

na podzim vroce 1934 odprodalo obecní zastupitelstvo Petru 
Bartolčicovi kus obecního pozemku na sklep za chalupů Jána Vlaši-
ce č. 91 (dnes Vymyslická Marta, roz. Pekárková, Na kopci) . Při ko-
pání sklepu bylo objeveno hrdlo starého sklepu. Po dalším kopání 
se ukázalo, že hrdlo vede do velkého sklepení. Zadní část tohoto 
byla už zasypána takže nemohla být zjištěná délka nalezeného skle-
pu. Zdivo starého sklepu je stavěno Kamením a nachází se ve velmi 
dobrém stavu. Podle toho lze posuzovati našich předků za velmi 
dobrých odborníků v oboru stavebním.

 ilustrační foto

Po první žena v zastupitelstvu

Při volbách do obec. zastupitelstva konané 15. dubna 1932 byla 
po prvé zvolená i  jedna žena do obecního zastupitelstva a to Fran-
tiška Bradávková č. 106. Kandidovala za stranu dělníků a  domkařů. 
Jmenovaná byla zvolena do obecní rady.

Bradávková pátá zleva – oblečená  „za paničku“

Před vánoce kvitli stromy

Podzim a zima v roce 1934 byla u nás velmi pozoruhodná. Potr-
valo nám teplé a déštivé počasí až do vánoc. Těsně před vánočními 
svátky, rozkvitli u  jednotlivých rolníků na humnech ovocné stromy. 
Většinou višně a marhule (meruňky). I Fialky bylo místy vidět. Hospo-
dáři byly v obavě, že stromy které rašili budou zjara nemocné a ne-
budů rodit protože po novém roku došli mráze a plody pomrzli. Za-
znamenávám to proto že podobný přírodní zjev žádný a znejstarších 
občanů nepamatuje.

 Jedná se o doslovný přepis rukopisných zápisků, 
gramaticky neupravovaný.

Z rukopisných zápisků Karla Vyhlídala
vybrala, přepsala a fotografi emi doplnila Marie Sítková
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Dalším farářem, který pocházel z Hlohovce 
(Lohovce) byl Jakub Sítek.

Narodil se 26.7.1886 manželům Janu Sítko-
vi (nar. 10.3.1849 v Lohovci na č.p. 121) a Marii 
rozené Hallasové (nar. 21.8.1849 v  Lohovci na 
č.p. 6) v domě č.p. 121 -  vlevo od bývalé Barán-
kové hospody.  Pocházel ze sedmi sourozenců. 

Byl velmi nadaný, ale na studia neměli rodi-
če dostatek prostředků. Měl však štěstí, jelikož 
se o  jeho studijních schopnostech dozvěděl 
panující kníže Jan II. z  Liechtensteinu, řečený 
Dobrotivý, který se rozhodl mu studia na střed-
ní škole hradit.

Nastoupil tedy do semináře na Státním 
gymnáziu v Holabrunu (dříve Oberhollabrunn) 
ve Weinviertelu v Dolním Rakousku, kde úspěš-
ně absolvoval.

Poté se věnoval studiu teologie ve Vídni, 
které v 25 letech dokončil.

První mši svatou - primici měl ve své rodné 
obci Lohovec dne 30. července 1911.

Jeho prvním působištěm byl Cahnov (Ho-
henau), kde zastával funkci kooperátora, tj. 
pomocný kněz faráře v  rozlehlé farnosti (také 
kaplan, dříve vikář). V  Cahnově bylo početné 
chorvatské a  slovenské obyvatelstvo, což mu 
určitě připomínalo domov a  umožnilo lépe si 
zvyknout na nové prostředí. Kostel pocházel 
z 12. století a byl zasvěcen Povýšení sv. Kříže. 

Jeho služba však neměla dlouhého trvání. 
Onemocněl tuberkulózou a po dlouhém trápe-
ní, zaopatřen svátostmi umírajících, ve středu 
14. května 1913 ve svých 27 letech umírá. Jeho 
tělesná schránka byla v pátek 17. května ve 14 
hodin v Poštorné (dělnická kolonie) slavnostně 
vysvěcena a poté převezena do Lohovce, kde 
byla po opětovném vysvěcení ve vlastním hro-
bě uložena k věčnému odpočinku. 

Maturitní tablo

Budova gymnázia

Faráři z Hlohovce - P. Jakub Sítek
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Výskyt chorvatských příjmení obyvatel Hlohovce v současnosti
(statistika do roku 2016 včetně)

G R B A V Č I C

Příjmení Grbavčic má dnes v České republice 91 lidí. Toto příjmení je na 
18.098. místě.
V Hlohovci je hlášeno 6 občanů tohoto příjmení.
Věkový průměr činí 44 let. 
Nejstarší žijící majitel tohoto příjmení je ročník narození 1929.
Nejmladší se narodil v roce 2016.
Nejvíce Grbavčiců se narodilo v roce 1965 – 6 osob.
Příjmení Grbavčic  se poprvé objevuje v knize narozených obce Hloho-
vec 1.10.1691 (kniha je vedena od roku 1688), kdy se manželům Marcu-
sovi a Elizabet Grbavcziczovým narodil syn Simon.
Výskyt v ČR dle obcí s rozšířenou působnosti (dále jen RP):
Břeclav – 57
Hustopeče – 11
Roudnice nad Labem – 6
Mikulov – 5
Chrudim a Zlín – á 2
Chomutov, Karlovy Vary, Litoměřice, Litvínov, Olomouc, Pardubice, Pra-
ha, Šumperk – á 1

G R B A V Č I C O V Á

Příjmení Grbavčicová má v České republice 92 osob. Toto příjmení je na 
17.932. místě.
V Hlohovci je hlášeno 7 osob se jménem Grbavčicová.
Průměrný věk je 46 let.
Nejstarší žijící majitelka tohoto příjmení se narodila v roce 1922.
Nejmladší v roce 2016.
Nejvíce osob ženského pohlaví s tímto příjmením se narodilo v letech 
1955 – 4 osoby.
Výskyt v ČR dle obcí s RP:
Břeclav – 65
Mikulov – 9
Hustopeče, Litvínov, Olomouc, Roudnice nad Labem – á 3
Chrudim – 2
Chomutov, Karlovy Vary, Pardubice, Zlín – á 1

J A N K O V I Č

Příjmení Jankovič  vlastní v ČR celkem 317 osob.
V Hlohovci žije v současnosti 7 můžů tohoto příjmení.
Toto příjmení je  na 5.183. místě.
Věkový průměr je 40 let. 

Nejstarší žijící osoba tohoto příjmení se narodila v roce 1929.
Nejmladší osoba v roce 2016.
Nejvíce Jankovičů se narodilo v roce 1976 – 12.
Nejstarší zápis osoby s příjmením Jankovič  se objevuje v matriční knize 
narozených pro obec Hlohovec 12.1.1694, kdy se narodila manželům Jo-
annesovi a Lucii Jankoviczovým dcera Dorothea.
Výskyt v ČR dle obcí s RP:
Břeclav – 47
Ostrava – 31
Praha – 25
Hodonín – 9
Cheb, Hlučín, Zlín – á 8 
Chomutov, Karviná, Litvínov, Náchod – á 7
Bílovec, Vrchlabí – á 6
Brno, Kravaře, Pardubice – á 5
a v dalších obcích. Takže toto příjmení je zastoupeno ve všech krajích ČR.

J A N K O V I Č O V Á

Příjmení Jankovičová obdrželo v ČR celkem 343 dosud žijících žen.
Příjmení obsadilo 4.740. místo.
V Hlohovci je hlášeno k pobytu 8 žen s tímto příjmením.
Věkový průměr je 45 let.
Nejstarší osoba s tímto příjmením má v rodném listě rok narození 1926. 
Nejmladší zase 2016 – 4 osoby.
Nejvíce žen s příjmením Jankovičová se narodilo v  roce 1973, a  to 10 
osob.
Výskyt v ČR dle obcí s RP:
Břeclav – 54
Ostrava – 25
Praha 16
Hodonín a Podbořany – 10
Pardubice – 9
Litvínov, Náchod, Zlín – á 8 
Bílovec, Brno, Děčín, Karviná, Vrchlabí – á 7 osob
a v dalších obcích všech krajů České republiky.

Vypracovala Marie Sítková
Poznámka:
Počty příjmení v  Hlohovci jsou k datu 1.1.2021.
Ostatní informace jsou získány z  podkladů, které do konce roku 2016 
poskytovalo Ministerstvo vnitra a  Český statistický úřad, které však od 
tohoto data zrušili zveřejňování statistik o četnosti příjmení. 

Informace z obce

Jak je to s poplatky za odpad 
 platíme moc nebo málo?

Poplatky za odpad – tedy za jeho likvi-
daci – jsou příjmem obce a jejich výši stano-
vuje v souladu s platnými zákony zastupitel-
stvo obce. Poplatky, zvláště jejich navýšení, 
vyvolává u některých občanů řadu otázek – 
proč zase ty poplatky zvyšují? Proč Hantály 
zdražují?

A jak to ve skutečnosti vlastně je?  
Obec Hlohovec je spolu s  dalšími 35 

obcemi na Břeclavsku a Hustopečsku akcio-
nářem společnosti HANTÁLY a.s. Velké Pav-
lovice. 

Hantály a.s. již 30 let pro své obce zajišťu-
jí servis v oblasti nakládání s odpady – svoz 

odpadů, dotříďování, likvidace, skládkování 
a  další činnosti, které jsou fakturovány na 
základě smlouvy mezi obcí a  společností. 
Cenová politika je nastavena tak, aby spo-
lečnost hospodařila s  přiměřeným ziskem 
a měla na další rozvoj a modernizaci provo-
zu fi nanční prostředky, např. cena nového 
svozového vozu v základní výbavě je okolo 
5,5 mil. Kč! Dlouhodobě se pohybujeme na 
nejnižší cenové úrovni v  České republice. 
V cenách je nutné však také zohlednit navý-
šení minimální mzdy, cenu pohonných hmot 
a od letošního roku ještě navýšení skládko-
vacího poplatku, který je dán zákonem. To 
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bude v následujících letech rozhodující fak-
tor pro stanovení ceny za ukládání odpadu, 
který bude mít dopad i  na obce a  občany. 
Tento poplatek však nezůstane k  dispozici 
společnosti, která skládku provozuje, ale je 
odváděn do rozpočtu státu a obce, na jejímž 
území skládka leží. 

Od příštího roku si může zastupitelstvo 
obce stanovit způsob, jakým stanoví výši 
poplatku od občanů.

V  prvním případě může být zachován 
stejný systém jako doposud, ale výše po-
platku může být stanovena až do výše 1200 
Kč na osobu a rok.

Druhý způsob je administrativně ná-
ročnější pro obec i  svozovou společnost, 

poplatek je však stanoven podle velikosti 
svozové nádoby (popelnice). Zákon stanoví 
maximální cenu za 1 litr nádoby nebo 1 kg 
odpadu. 

Zákon také zavádí minimální množství 
odpadu, které je počítáno na jednoho obča-
na a odvozuje tak minimální výši poplatku. 
Nelze tedy již argumentovat slovy: „Já přece 
žádný odpad nemám, tak nic platit nemu-
sím!“

Poplatek, ať je stanoven prvním či dru-
hým způsobem, zahrnuje celkové náklady 
na svoz a  likvidaci komunálního odpadu 
(černé nádoby), bioodpadu, svoz a dotřídě-
ní papíru, plastu, skla, provoz sběrného dvo-
ra, likvidaci černých skládek, zkrátka veškeré 

náklady na odpadové hospodářství obce. 
V některých obcích občané poplatek za 

odpad neplatí. Většinou jsou to obce, které 
zvýšily daň z  nemovitosti a  tím získají pro-
středky i  na likvidaci odpadů nebo náklad 
hradí ze svého rozpočtu na úkor dalších 
činností v obci.  Je toto správná cesta? Vždyť 
každý z nás odpad produkujeme a měli by-
chom se na jeho likvidaci fi nančně podílet. 

V současné době je výše poplatku 550 Kč 
na osobu a rok, to je 1,50 Kč na osobu a den.  
Pro čtyřčlennou rodinu je to 6 Kč na den. 
Zdá se vám to mnoho za veškerý odpadový 
servis v obci? 

Ing. Jana Krutáková, ,
 ředitelka a.s Hantály

 

Putování po sklepech
Milovníci dobrého vína, kteří se 

sjeli 10. července do Hlohovce na 
2. ročník Putování po hlohoveckých 
sklepech, měli možnost si posedět 
v chladný sklepech při degustaci vín, 
které bylo možno si také zakoupit. 
Vinaři ze šestnácti sklepů hosty při-
vítali nejen s úsměvem, ale i s občer-
stvením, aby degustátorům během 
putování mezi sklepy malebnou ves-
ničkou ležící v  Lednicko-valtickém 
areálu nevyhládlo. Děkujeme hloho-
veckým vinařům za pěkný příspěvek

V  podvečer se účastníci, kteří 
prošli všechny sklepy, vrátili zpět do 
penzionu Pod Mezů, kde putování za-
čínalo a kde majitel sklepa a zároveň 
organizátor akce Zbyněk Radkovič 
vylosoval výherce, kteří si odnášeli 
výhru v  podobě kvalitních hloho-
veckých vín. Akce skončila koncer-
tem skupiny Wohnout. Putování se 
zúčastnilo 136 platících návštěvníků 
z celé republiky, 10 psů a mnoho ko-
lemjdoucích, kteří sice po sklepech 
nechodili, ale rádi přijali pozvání 
vinařů na košt vína. Navzdory epi-
demiologickým podmínkám přijelo 
několik hostů ze Slovenska a  z  Ra-
kouska. Vinaři z Hlohovce jsou na svá 
vína patřičně hrdí a už nyní připravují 
3. ročník.

Zbyněk Radkovič
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Společenská rubrika

Vítáme mezi námi
V dubnu se narodili:  

Tobiáš a Rozárie Strýčkovi (ulice Hlavní)

V červnu se narodili:  

Vojtěch Hřebačka (ulice Ke kostelu)
Jenny Červencová (ulice Šulaperk)

V srpnu se narodili:  
Bruno Tomek (ulice Valtická)
Oskar Kaňa (ulice Dědina)

Opustili naše řady
Pan Petr Husák 
zemřel dne 22. 4. 2021 ve věku 71 let.

Pan Miroslav Hubička 
zemřel dne 27. 4. 2021 ve věku 67 let.

Paní Anna Pulkrábková 
zemřela dne 29. 6. 2021 ve věku 76 let.

Paní Terezie Bartošíková 
zemřela dne 5. 7. 2021 ve věku 84 let.

Pan Bc. Jaromír Navrátil 
zemřel dne 14.7.2021 ve věku nedožitých 38 let.

Pan Zdeněk Doležal 
zemřel dne 24.7.2021 ve věku 53 let.

Pan Milan Leuze 
zemřel dne 31.7.2021 ve věku nedožitých 80 let.

Pan Pavel Sedláček 
zemřel dne 15.9.2021 ve věku 44 let.

Paní Marie Grandičová 
zemřela dne 18.9.2021 ve věku nedožitých 87 let.

Blahopřejeme
Květen       

Radkovičová Anna  82 let

Dvořáková Zdeňka 70 let

Vlašicová Kateřina 81 let

Vlková Jindřiška 86 let

Vlková Žofi e  87 let

Garčicová Marie 84 let

 

Červen 

Sítková Jarmila  81 let

Pekárek František 80 let

Czuková Ludmila 80 let

Drobiličová Antonie 70 let

Fruhwirtová Milada 70 let

Červenec 

Pekárková Marie 82 let

Štěpánek Jan  70 let

Sadílková Františka 70 let

Kurka Josef  60 let

Fabičovicová Růžena 88 let

Malčicová Anna 84 let

Machálková Anna 70 let

   

Srpen  

Balšínková Anna 83 let

Vaškovičová Anna 82 let

Malková Marie  70 let

Vaškovič Vladimír 81 let

Borovcová Olga 81 let

Sluková Irena  60 let

Michalicová Marie 86 let

Radkovičová Růžena 87 let

Vlašic Jiří  60 let

Orlická Marie  81 let
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přijatých na 16. veřejném zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec ve volebním 
období 2018-2022, konaném dne 10. 6. 2021 v zasedací místnosti OÚ Hlohovec

Výpis usnesení

Usnesení č. 1/16/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo ověřovateli zápisu Ing. Radka 
Bergauera a Ing. Janu Fabičovicovou.

Unesení č. 2/16/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo návrhovou komisi ve složení 
předseda MUDr. Marta Drobiličová, členové Karel Vlašic a Mgr. Sylva 
Vlašicová.

Usnesení č. 3/16/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo navržený program jednání. 

Usnesení č. 4/16/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec zvolilo místostarostkou obce paní Ma-
rii Bartošíkovou.

Usnesení č. 5/16/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec zvolilo zástupce obce na valné hroma-
dy společnosti Vodovody a kanalizace Břeclav a.s., IČ: 49455168, se 
sídlem Čechova 1300/23, 690 02 Břeclav paní Marii Bartošíkovou.

Usnesení č. 6/16/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec zvolilo náhradníka zástupce obce na 

přijatých na 15. veřejném zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec ve volebním 
období 2018-2022, konaném dne 26. 5. 2021 v zasedací místnosti OÚ Hlohovec

Výpis usnesení

Usnesení č. 1/15/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo ověřovateli zápisu Karla Vlaši-
ce a Antonína Koryčánka.

Unesení č. 2/15/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo návrhovou komisi ve složení 
předseda Marie Bartošíková, členové MUDr. Marta Drobiličová a Zde-
něk Garčic.

Usnesení č. 3/15/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo navržený program jednání.

Usnesení č. 4/15/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo v  souladu s  ustan. § 84 
odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o  obcích (obecní zříze-
ní), ve znění pozdějších předpisů, a  podle ustan. § 6 vyhlášky č. 
220/2013 Sb., o požadavcích na schvalování účetních závěrek ně-
kterých vybraných účetních jednotek (dále jen “vyhláška”), účetní 
závěrku obce Hlohovec, IČO: 00283151, za rok 2020 sestavenou 
k rozvahovému dni 31. 12. 2020. ZO sepsalo podle ustan. § 11 vy-
hlášky o schvalování účetní závěrky za rok 2020 protokol (Příloha 
č. 1 tohoto zápisu).

Usnesení č. 5/15/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo v souladu s ustan. § 84 odst. 2 
písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění pozdějších předpi-
sů, a podle ustan. § 17 odst. 7 písm. a) zákona č. 250/2000 Sb., o roz-
počtových pravidlech územních rozpočtů, ve znění pozdějších před-
pisů, závěrečný účet obce Hlohovec za rok 2020 vyjádřením souhlasu 
s celoročním hospodařením s výhradou, a přijalo nápravné opatření 
k  odstranění nedostatků zjištěných při přezkoumání hospodaření 
(Příloha č. 2 tohoto zápisu).

Usnesení č. 6/15/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo strategický rozvojový plán 
obce Hlohovec pro období 2021 – 2027 (Příloha č. 3. zápisu).
Usnesení č. 7/15/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo dotaci pro Základní školu 
Lednice, IČ 60680270, se sídlem Břeclavská 510, 691 44 Lednice dle 
žádosti ze dne 22.4.2021 ve výši 200.000 Kč.

Usnesení č. 8/15/2021:

Zastupitelstvo obce Hlohovec vzalo na vědomí rezignaci místosta-

rosty obce Hlohovec Ing. Miroslava Pipala na mandát zastupitele (Pří-
loha č. 4 tohoto zápisu).

Usnesení č. 9/15/2021:

Zastupitelstvo obce Hlohovec vzalo na vědomí informaci o schválení 
a provedení rozpočtového opatření č. 3/2021 obce Hlohovec Radou 
obce na její schůzi č. 33 dne 6.5.2021 v předloženém znění (Příloha č. 
5 tohoto zápisu).

Usnesení č. 10/15/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec revokovalo vyhlášení záměru směny 
části pozemku p. č. 1171/323, ostatní plocha o výměře 186 m2 a části 
pozemku p. č. 1171/282, ostatní plocha o výměře 89 m2, oba v k. ú. 
Hlohovec ve vlastnictví obce Hlohovec za podíl id. 1/2 pozemku p. č. 
1171/325 ostatní plocha o výměře 8 m2, podíl id. 1/2 pozemku p. č. 
1171/327, ostatní plocha o výměře 4 m2, podíl id. 1/2 pozemku p. č. 
1171/294, ostatní plocha o výměře 81,5 m2, podíl id. 1/2 pozemku p. 
č. 1171/352, ostatní plocha o výměře 114 m2 a podíl id. ½ pozemku p. 
č. 1171/351, ostatní plocha o výměře 110 m2, vše v k. ú. Hlohovec ve 
vlastnictví fyzické osoby bez fi nančního dorovnání. Náklady spojené 
se směnou pozemků (geometrický plán, znalecký posudek, návrh na 
vklad) budou k tíži žadatele.

Usnesení č. 11/15/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec revokovalo vyhlášení záměru smě-
ny pozemku p. č. 1167, zastavěná plocha o  výměře 577 m2 a  po-
dílu id. ½ pozemku p. č. 1171/13, zastavěná plocha o  výměře 
378 m2 oba v k. ú. Hlohovec ve vlastnictví obce Hlohovec za pozem-
ky p. č. 1867/61, zahrada o výměře 487 m2 a p. č. 1867/35, zahrada 
o výměře 487 m2, oba v k. ú. Hlohovec ve vlastnictví fyzické osoby 
s fi nančním dorovnáním. Náklady spojených se směnou pozemků 
(znalecký posudek, geometrický plán, vklad do katastru nemovitos-
tí) budou k tíži žadatele.

Usnesení č. 12/15/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec uložilo starostovi projednat rozsah 
směn nemovitostí v areálu zemědělského družstva za účelem majet-
koprávního vypořádání s jednotlivými vlastníky nemovitostí a zajistit 
vypracování znaleckých posudků na ceny nemovitostí navržených 
do směny.

V Hlohovci dne 26.5. 2021
Ing. Jaroslav Hajda, starosta obce Hlohovec
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přijatých na 17. veřejném zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec ve volebním 
období 2018-2022, konaném dne 8. 9. 2021 v zasedací místnosti OÚ Hlohovec

Výpis usnesení

Usnesení č. 1/17/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo ověřovateli zápisu 
MVDr. Ivu Pivodovou a Ing. Jiřího Vlka.

Unesení č. 2/17/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo návrhovou komisi ve slo-
žení předseda Karel Vlašic, členové Ing. Jana Fabičovicová a František 
Jankovič.

Usnesení č. 3/17/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo navržený program jednání. 

Usnesení č. 4/17/2021: 

Zastupitelstvo obce schválilo vyhlášení záměru směny pozemku 
p. č. 654/1, ostatní plocha o výměře 32 m2 a části pozemku p. č. 688/2, 
ostatní plocha o  výměře 22 m2, oba v  k. ú. Hlohovec ve vlastnictví 
obce Hlohovec za pozemek p. č. 733/5, ostatní plocha o  výměře 
66 m2 v k  .ú. Hlohovec ve vlastnictví fyzických osob bez fi nančního 
dorovnání. Náklady spojené se směnou pozemků (geometrický plán, 
znalecký posudek, návrh na vklad) budou k tíži žadatele.

Usnesení č. 5/17/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo rozdělení výtěžku sbírky 
na pomoc obcím či obyvatelům obcí zasažených přírodními katastro-
fami na Hodonínsku a  Břeclavsku, a  sice obci Hrušky, IČ 00283185, 
se sídlem U zbrojnice 100, 691 56 Hrušky ve výši 10 687,40 Kč, měs-
tysu Moravská Nová Ves, IČ 00283363, se sídlem Náměstí Republiky 
107, 691 55 Moravská Nová Ves ve výši 10 687,40 Kč, obci Mikulči-
ce, IČ 00285102, se sídlem Mikulčice 245, 696 19 Mikulčice ve výši 
10 687,40 Kč, obci Lužice, IČ 44164343, se sídlem Česká 592/1, 696 18  
Lužice ve výši 10 687,40 Kč a městu Hodonín, IČ 00284891, se sídlem 
Národní třída 373/25, 695 01 Hodonín 1 ve výši 10 687,40 Kč.

Usnesení č. 6/17/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo smlouvu o  příspěvku 
z  veřejné sbírky na pomoc obcím či obyvatelům obcí zasažených 
přírodními katastrofami na Hodonínsku a  Břeclavsku, a  sice s  obcí 
Hrušky, IČ 00283185, se sídlem U zbrojnice 100, 691 56 Hrušky ve výši 
10 687,40 Kč a pověřilo starostu podpisem.

Usnesení č. 7/17/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo smlouvu o  příspěvku 
z veřejné sbírky na pomoc obcím či obyvatelům obcí zasažených pří-
rodními katastrofami na Hodonínsku a Břeclavsku, a sice s městysem 
Moravská Nová Ves, IČ 00283363, se sídlem Náměstí Republiky 107, 
691 55 Moravská Nová Ves ve výši 10 687,40 Kč a pověřilo starostu 
podpisem.

Usnesení č. 8/17/2021:

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo smlouvu o  příspěvku 
z veřejné sbírky na pomoc obcím či obyvatelům obcí zasažených pří-
rodními katastrofami na Hodonínsku a Břeclavsku, a sice s obcí Mikul-
čice, IČ 00285102, se sídlem Mikulčice 245, 696 19 Mikulčice ve výši 
10 687,40 Kč a pověřilo starostu podpisem.

Návrh usnesení č. 9/17/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo smlouvu o příspěvku z ve-
řejné sbírky na pomoc obcím či obyvatelům obcí zasažených přírod-
ními katastrofami na Hodonínsku a  Břeclavsku, a  sice s  obcí Lužice, 
IČ 44164343, se sídlem Česká 592/1, 696 18 Lužice ve výši 10 687,40 Kč 
a pověřilo starostu podpisem.

Návrh usnesení č. 10/17/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo smlouvu o příspěvku z ve-
řejné sbírky na pomoc obcím či obyvatelům obcí zasažených přírodní-
mi katastrofami na Hodonínsku a Břeclavsku, a sice s městem Hodonín, 
IČ 00284891, se sídlem Národní třída 373/25, 695 01 Hodonín 1 ve výši 
10 687,40 Kč a pověřilo starostu podpisem.

Návrh usnesení č. 11/17/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo fi nanční příspěvek ve výši 
50 000 Kč pro obec Hrušky, IČ 00283185, se sídlem U  zbrojnice 100, 
691 56 Hrušky, číslo transparentního účtu 123-4548350207/0100.

Návrh usnesení č. 12/17/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo fi nanční příspěvek ve výši 
50 000 Kč pro městys Moravská Nová Ves, IČ 00283363, se sídlem Ná-
městí Republiky 107, 691 55 Moravská Nová Ves, číslo transparentní-
ho účtu 6013203349/0800.

Návrh usnesení č. 13/17/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo fi nanční příspěvek ve výši 
50 000 Kč pro obec Mikulčice, IČ 00285102, se sídlem Mikulčice 245,
 696 19 Mikulčice, číslo transparentního účtu 299 222 440/0300.

Návrh usnesení č. 14/17/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo fi nanční příspěvek ve výši 
50 000 Kč pro obec Lužice, IČ 44164343, se sídlem Česká 592/1, 696 18 
Lužice, číslo transparentního účtu 123-3116370277/0100.

Návrh usnesení č. 15/17/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo fi nanční příspěvek ve výši 
50 000 Kč pro město Hodonín, IČ 00284891, se sídlem Národní třída 373/25, 
695 01 Hodonín 1, číslo transparentního účtu 123-3118540217/0100.

Návrh usnesení č. 16/17/2021:

Zastupitelstvo obce Hlohovec vzalo na vědomí informaci o schválení 
a provedení rozpočtového opatření č. 4/2021 Radou obce na její schůzi č. 
34 dne 24.6.2021 a rozpočtového opatření č. 5/2021 Radou obce na její 
schůzi č. 36 dne 5.8.2021 v předloženém znění, viz. příloha č. 1 a č. 2 zápisu.

Návrh usnesení č. 17/17/2021:

Zastupitelstvo obce Hlohovec schválilo rozpočtové opatření 
č. 6/2021. Příloha č. 3 zápisu.

Návrh usnesení č. 18/17/2021:

Zastupitelstvo obce Hlohovec vzalo na vědomí závěrečný účet DSO 
LVA za rok 2020. Příloha č. 4 zápisu.

Ing. Jaroslav Hajda,  starosta obce Hlohovec

valné hromady společnosti Hantály a.s., IČ: 42324068, se sídlem To-
vární 22, 691 06 Velké Pavlovice paní Marii Bartošíkovou.

Usnesení č. 7/16/2021: 

Zastupitelstvo obce Hlohovec zvolilo náhradníka zástupce obce na 
členské schůze a valné hromady Dobrovolného svazku obcí LVA paní 
Marii Bartošíkovou.

Usnesení č. 8/16/2021:

Zastupitelstvo obce Hlohovec zvolí náhradníka zástupce obce na 
členské schůze a valné hromady Dobrovolného svazku obcí Čistý Ji-
hovýchod paní Marii Bartošíkovou.

V Hlohovci dne 10.6. 2021
Ing. Jaroslav Hajda, starosta obce Hlohovec
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Střípky z 15. hlohoveckého vinobraní...


